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PROTOKÓŁ NR XIII/2025 

Z XIII SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 17 czerwca 2025 roku 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 18 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 10:30 – zakończyła o godz. 13:10 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokół sporządził : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 – b 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XII sesji RM, 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2025 rok; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 

2028; 

c) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna; 

d) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna; 

e) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/340/2013 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 

sierpnia 2013 roku; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie obciążających nieruchomość gruntową 

oznaczoną jako działka nr 441/67 położona w Lipnie obręb Nr 11 przy ul. Mickiewicza, 

stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna służebności gruntowych, w tym służebności 

przesyłu bądź służebności drogi koniecznej przechodu i przejazdu; 
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g) w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2023 – 2024 Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Miasta Lipna; 

h) w sprawie aktualizacji stanu prawnego pomników przyrody na terenie Gminy Miasta 

Lipna; 

i) w sprawie wyrażenia woli utworzenia Dziennego Domu Pomocy dla seniorów na terenie 

Miasta Lipno. 

3. Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2024 rok: 

a) debata nad Raportem, 

b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

4. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2024 rok: 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2024 rok, 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej, 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2024 rok, 

f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

5. Sprawy różne i komunikaty. 

6. Zakończenie obrad XIII sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z XII sesji RM 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z XII sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego przyjęcia protokołu z XIX sesji RM 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (12): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Kacprowicz Małgorzata, Komorowski 

Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Ożdżyński Jerzy, 

Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (1): Janiszewski Zbigniew  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

 

Rada 12 głosami ZA przyjęła protokół z XII sesji RM. 
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Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2025 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2025 zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2025 rok. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2025 

rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/75/2025 

jak w załączniku nr 1 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 

2028 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 2028 

zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 2028. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2025– 2028. 
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/76/2025 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna 

 

Radna Anna Domeradzka – Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji  – przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Nie mam pytań, ja tylko mam swoją sugestię, ponieważ zajmuję 

się tym zawodowo, a ilość materiałów, która była dla mnie dostępna, była niewystarczająca, 

żeby zająć stanowisko ani w jedną, ani w drugą stronę, więc postanowiłem się wstrzymać, żeby 

nikogo nie urazić. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, no 

skarga jest akurat na moją osobę i tutaj chciałbym się odnieść do tego, że od momentu, kiedy 

zostałem wybrany w 2014 roku na stanowisko Burmistrza miasta Lipna, zawsze robię to 

zgodnie z literą prawa i tutaj to, co firma, która złożyła taką skargę. Prosiliśmy ją o dostarczenie 

jeszcze dokumentów, które by gwarantowały to, że ona wcześniej miała doświadczenie w 

budowie. Ja tutaj będę mówił już o faktach, o konkretach, że chodziło tutaj o tężnię. Takiej 

gwarancji nie dostaliśmy, stąd moja decyzja była, że po prostu, że wybraliśmy inną firmę. Było 

to zgodnie, jeszcze raz podkreślam, zgodnie z literą prawa. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (12): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Ożdżyński 

Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Koszczka Grzegorz 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/77/2025 

jak w załączniku nr 3 

 

 

Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna 

 

Radna Anna Domeradzka – Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji  – przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Ja mam tylko drobną uwagę. Przeczytała Pani, że pismem 4 

czerwca Dyrektor ZGK, a nie M, Komunalnej nie ma w Lipnie. 

 

Radna Anna Domeradzka - No to pomyłkę mam tutaj. Dobrze przepraszam. Mieszkaniowej, 

Gospodarki Mieszkaniowej udzielił wyjaśnień, że została przeprowadzona wizja lokalna. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Lipna. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  
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NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/78/2025 

jak w załączniku nr 4 

Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/340/2013 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 

sierpnia 2013 roku 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/340/2013 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 sierpnia 

2013 roku zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/340/2013 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 

28 sierpnia 2013 roku. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/340/2013 Rady 

Miejskiej w Lipnie z dnia 28 sierpnia 2013 roku. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/79/2025 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie obciążających nieruchomość gruntową 

oznaczoną jako działka nr 441/67 położona w Lipnie obręb Nr 11 przy ul. Mickiewicza, 

stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna służebności gruntowych, w tym służebności 

przesyłu bądź służebności drogi koniecznej przechodu i przejazdu 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie obciążających nieruchomość gruntową oznaczoną 
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jako działka nr 441/67 położona w Lipnie obręb Nr 11 przy ul. Mickiewicza, stanowiąca 

własność Gminy Miasta Lipna służebności gruntowych, w tym służebności przesyłu bądź 

służebności drogi koniecznej przechodu i przejazdu zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie obciążających nieruchomość 

gruntową oznaczoną jako działka nr 441/67 położona w Lipnie obręb Nr 11 przy ul. 

Mickiewicza, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna służebności gruntowych, w tym 

służebności przesyłu bądź służebności drogi koniecznej przechodu i przejazdu. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie obciążających 

nieruchomość gruntową oznaczoną jako działka nr 441/67 położona w Lipnie obręb Nr 11 przy 

ul. Mickiewicza, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna służebności gruntowych, w tym 

służebności przesyłu bądź służebności drogi koniecznej przechodu i przejazdu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/80/2025 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 2-g 

 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2023 – 2024 Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Miasta Lipna 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2023 – 2024 Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 7. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2023 – 2024 Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta Lipna. 
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Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2023 – 

2024 Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/81/2025 

jak w załączniku nr 7 

 

Ad. pkt. 2-h 

 

w sprawie aktualizacji stanu prawnego pomników przyrody na terenie Gminy Miasta 

Lipna 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie aktualizacji stanu prawnego pomników przyrody na terenie Gminy Miasta Lipna 

zgodnie z załącznikiem nr 8. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie aktualizacji stanu prawnego pomników przyrody na terenie Gminy 

Miasta Lipna. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie aktualizacji stanu prawnego pomników przyrody na 

terenie Gminy Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 
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Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/82/2025 

jak w załączniku nr 8 

 

Ad. pkt. 2-i 

 

w sprawie wyrażenia woli utworzenia Dziennego Domu Pomocy dla seniorów na terenie 

Miasta Lipno 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia woli utworzenia Dziennego Domu Pomocy dla seniorów na terenie Miasta 

Lipno zgodnie z załącznikiem nr 9. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Urząd Marszałkowski już podpisał tą umowę na 

prowadzenie tego domu. Potrzebna jest nam stosowna uchwała i my teraz jeszcze uczynimy to 

w najbliższym czasie, czyli myślę, że jeszcze w tym tygodniu i będziemy mogli ruszyć z tym, 

co, żeby uruchomić to. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Panie Burmistrzu mam taką prośbę o przybliżenie tego tematu 

bardziej na ile osób przewidywana jest ten dom pomocy społecznej docelowo, jaka ma być 

osób, jaka tam ma być formuła, czy z wyżywieniem, jakie, mniej więcej tak posłuch w tej chwili 

oczekuje jakiegoś takiego bardzo szczegółowego, bo wiadomo, że to ma karty intencyjne, 

jeszcze przed nami wszystko, ale trochę więcej tematu, żeby to po prostu no nasi seniorzy w 

Lipnie usłyszeli.  

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  Przewidujemy na 25 osób, będzie z wyżywieniem, 

nie pełnym, ale będzie. Będą tam się odbywały różnego rodzaju zajęcia, na pewno 

rehabilitacyjne jakieś, na pewno jakieś zajęcia kulinarne, no każdego różnego rodzaju takie, 

które, które będą odpowiednie dla tych osób starszych. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Ja jeszcze dodam, bo nawiązaliśmy współpracę tutaj 

z firmą, którą już to zadanie realizowaliśmy na przestrzeni 2 lat w Miejskim Centrum 

Kulturalnym. I mając już pozytywne doświadczenie z tą firmą, zdecydowaliśmy się z nimi dalej 

współpracować. Będzie to za ich pośrednictwem, także myślę, że w tym roku uda nam się 

wszystko to sfinalizować.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia Dziennego 

Domu Pomocy dla seniorów na terenie Miasta Lipno. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia woli utworzenia Dziennego Domu 

Pomocy dla seniorów na terenie Miasta Lipno. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  



10 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/83/2025 

jak w załączniku nr 9 

 

Ad. pkt. 3 

 

Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2024 rok 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  Radni otrzymali raport o stanie miasta w 

terminie. Każdy z radnych miał czas zapoznania się. 10 czerwca odbyło się spotkanie i wszyscy 

mieliśmy możliwość wypowiedzenia się na wspólnych komisjach na temat tego raportu w 

obecności czy to dyrektorów jednostek organizacyjnych, czy tutaj Pana burmistrza. Teraz 

poproszę Pana Burmistrza Pawła Banasika o przedstawienie raportu o stanie miasta za 2024 

rok. Ale z tego co wiem, to będzie multimedialne przedstawienie, tak?  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Tak, ja tak jak wzorem lat ubiegłych, bo najlepiej to 

do Państwa, do mieszkańców przemawiają zdjęcia, które tutaj zaprezentujemy, te slajdy, co 

udało nam się w 2024 roku zrobić. Będzie to wiele ciekawsze niż później raport Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, który będzie nudny, a muszę go odczytać, także przejdziemy jeszcze 

później do raportu, a teraz chciałbym zaprezentować. I tak jak wzorem prośby Grzegorza 

Koszczki z ubiegłego roku, dołączyliśmy też do raportu o stanie miasta (Raport o stanie Gminy 

Miasta Lipna stanowi załącznik nr 10 niniejszego protokołu), dołączyliśmy też w działalność 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Ja przedstawię inwestycje i to, co żeśmy w ubiegłym 

roku prowadzili, jaką działalność, a poproszę Pana Prezesa Kawczyńskiego, żeby po prostu, 

żeby przedstawił krótko, zaznaczam krótko, Panie Prezesie, inwestycje, chociaż było ich bardzo 

dużo, ale proszę mówić krótko. Także zapraszam tutaj może Państwo, Ci, którzy będą chcieli 

się przesiąść. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Dobrze, to szanowni Państwo minuta 

przerwy, bo część z nas musi się przemieścić, żeby widziała, co Pan burmistrz tu będzie 

prezentował. A więc minuta przerwy i za chwilę wracamy.  

 

Przewodniczący Rady zarządził chwilę przerwy na przemieszczenie się radnych, po przerwie 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna omówił slajdy prezentacji podsumowania inwestycji 
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i raportu stanu miasta za rok 2024 – część dotyczącą inwestycji Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych w Lipnie omówił Prezes PUK-u Marcin Kawczyński -  zgodnie z załącznikiem 

nr 11. 

 

Ad. pkt 3-a 

 

Debata nad Raportem 

 

Po chwili przerwy Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – wznowił obrady i 

zarządził debatę. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Kiedy czyta się raport, nie ma się takiego efektu, kiedy się to 

ogląda na tych pokazach na ścianie, tutaj wyświetlane. To efekty tego, że w okresie ostatnich 

12 miesięcy w mieście robi się dużo, powiedziałbym, że bardzo dużo. Robi się to od 2014 roku, 

kiedy burmistrzem został Paweł Banasik, był pierwszy okres programowania, szukania 

środków. W 2018, w drugiej kadencji rozpoczęto już wiele tych działań, które dzisiaj są 

widoczne na terenie miasta. COVID trochę to przyćmił, nie było to tak wyraziste, ale kiedy jak 

się ogląda te dokumenty w ten sposób wyświetlane, to widzi się, że to są konkretne, namacalne 

rzeczy. Widać tego bardzo wiele.  

Widać również bardzo wielką skrupulatność finansową, jaka jest prowadzona w 

budżecie miasta, tutaj w szczególności przez Panią Skarbnik. Ja bym  powiedział żeby tak 

skrupulatni, oszczędni i profesjonalni w swoim zadaniu byli ci, którzy rządzą naszym krajem. 

Z tej opcji, czy poprzedniej opcji, to w Polsce żyłoby nam się zdecydowanie lepiej. Dzisiejszy 

przykład, mamy już 0 długu, czyli jesteśmy na, mamy tak zwaną „tabula rasę”. No ale już 

prawie, no to się stało się faktem, decyzja zapadła, uchwała została przyjęta. Więc mamy tą 

sytuację rozwiązaną. Mamy duży udział w naszym budżecie jeśli chodzi o podatki. Tutaj 

zauważyłem, że mieszkańcy miasta Lipna sumiennie płacą podatki, są naprawdę wzorowymi 

podatnikami, a to w jakiś sposób istotny wpływa na nasze działania, Burmistrza, Urzędu, no i 

nas radnych w konstruowaniu tych naszych inwestycji, które są realizowane corocznie.  

Są rzeczy również, które nie do końca dają nam satysfakcję i wzbudzają w nas niepokój. 

I nie są to rzeczy, na które mamy wpływu, no, w pewnym stopniu. Chodzi o demografię, o tej 

demografii niewiele było wprawdzie w naszym budżecie, ale kiedy sięgniemy do naszej 

sytuacji demograficznej w 2010 roku, wtedy rozpoczynałem swoją przygodę z Radą Miasta w 

Lipnie, wówczas mieszkańców było 15.000 z hakiem. Dzisiaj mamy o ponad 2000 mniej. Kiedy 

zwrócimy uwagę na dwie kwestie, na migrację, duża migracja w stosunek zameldowanych do 

wymeldowanych jest ujemny, a najgorszą rzeczą jest z spadek urodzin. Co roku spada ilość 

urodzin. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Ja tylko zapytam, czy córka, która wyjechała do 

Stanów jest zameldowana u Pana Przewodniczącego? 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Jest zameldowana. Więc sytuację mamy tego typu, że mamy tą 

migrację, która jest niekorzystna. Mamy również bardzo niekorzystny stosunek ilości urodzeń 

do zgonów. I to jest bardzo, bardzo niekorzystne. Prawie dwukrotnie więcej umiera niż się 
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rodzi. W wyniku czego mamy tą sytuację, którą mamy, a ta rzecz będzie nas w przyszłości 

kosztowała bardzo niepopularnymi działaniami. Ponieważ nie wiadomo, czy jak to się odbija, 

jeśli chodzi o oświatę, bo co roku ubywa ilość dzieci, która przybywa do szkół. Czy uda nam 

się utrzymać tą sieć szkół, jaka jest obecnie. Są rzeczy niepopularne, ale również one są 

przypisane do decyzji Rady.  

Tak jak na to się patrzy, jeszcze najciekawszą rzeczą jest to w dalszej części, ja tam 

tylko nie będę zajmował czasu, ale w dalszej części zwrócę na to uwagę. Największą grupą 

społeczną mieszkańców to są nasi mieszkańcy w wieku 40-50 lat i 60-70 lat. Czyli to jest grupa, 

która albo już jest senioralna, albo niebawem będzie senioralna. I tutaj takie mam swoje 

spostrzeżenia i wnioski, ale to są takie moje subiektywne odczucia, także bardzo proszę tutaj 

nie dać tego osobiście, zresztą ja tego nie kieruję personalnie. Konieczność stworzenia 

obiektów takich, które będą dawały możliwość przebywania seniorom. To co dzisiaj Pan 

Burmistrz uczynił w drodze tej uchwały, czyli pierwszy krok, ale potrzebna jest nam bardziej 

zdecydowana działalność. Mamy rozwiązany temat przedszkoli. Przedszkoli mamy bardzo 

dużo. Pan Burmistrz mówił, że 10 już tej chwili placówek jest. Więc ten temat mam już jest 

praktycznie w mieście moim zdaniem rozwiązany. A chodzi o to, że ludzie w tej sile wieku, 

którzy są zawodowo aktywni, mogą spokojnie oddać dzieci do przedszkoli i zająć się pracą. 

Ale pozostaje jeszcze druga część naszego życia i naszej rodziny, czyli nasi rodzice, czyli ci tak 

potocznie powiem, te dzieci, które, bo człowiek się dzieckiem rodzi i dzieckiem umiera, tak 

podobnie się mówi, które już mają siwy włos na głowie i które też wymagają pomocy, tych 

właśnie ludzi, dzieci, które są już aktywne zawodowo. To wiele, nieraz czasu powoduje, że 

zajmujemy się mi tymi rodzicami, a wówczas moglibyśmy się bardziej oddać pracy zawodowej. 

Niezbędne jest, żeby tym ludziom też pomóc, stworzyć im lepsze warunki. Ja wiem, że to są 

rzeczy o bardzo dużych kosztach. Na razie nie ma środków.  

Ale widzę, że na przykład jak ogląda się te wszystkie działania, że ostatnich 17 lat Pana 

Prezesa, że poza swoją sferą gospodarki komunalnej zajmuje się również pozostałymi innymi 

działaniami, co mu przychodzi całkiem dobrze, bo są efekty dochodowe, bo to nie ukrywajmy, 

są to rzeczy o charakterze komercyjnym. Dzisiaj dokładanie do czegokolwiek to jest głupotą, 

no i powoduje, że dochodzimy do bankructwa. Firma się rozwija prężnie, efekty są 

zadowalające. Może Panie Prezesie, może Pan by pomyślał o domu pomocy społecznej? To 

nikomu nie koliduje. Mamy Dom Pomocy Społecznej w Nowej Wsi, ale on jest bardziej 

skierowany dla osób z dysfunkcjami, więc tam jest troszkę chyba inny mechanizm. Czy taki 

dom nie jest potrzebny w naszym mieście? Mi się zdaje, że jest. Są tereny w Polsce, gdzie się 

takie domy buduje. Samorządy już budują. Samorządom nie jest tak łatwo budować, bo mają 

pewne ograniczenia. W przypadku prowadzenia działalności gospodarczej można sobie na 

pewne rzeczy pozwolić. Przepraszam, że tak wybiegam, ale może Pan to przemyśli, może to 

będzie coś, co Pana również w przyszłości zainteresuje. Byłoby to bardzo dobre, ponieważ no 

ci ludzie potrzebują takiego wsparcia. Dzienny dom niekoniecznie wszystko nam rozwiąże.  

Drugą rzeczą i również tutaj akurat nawiążę do Pana Prezesa jest temat instalacji 

energetycznej. Na co dzień słyszymy zielony ład, ETS-1, ETS-2, dekarbonizacja, ślad 

węglowy, wszystkie te rzeczy. Ja nie do końca się z nimi zgadzam. Niewiele nam w wielu 

rzeczach pomagają. Ja jestem proekologiczny. Kiedy to dzisiaj słyszałem podczas tego 

wyświetlania tych slajdów, jest program związany z czystą ziemią, czystą wodą. Czyste 

powietrze jest ważne, ale czy jest najważniejsze. Mówienie o Czystym Powietrzu w stricte 
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tylko, na przykład mówienie o samochodach elektrycznych, do których budowy używa się 

masy plastiku, który powstaje dzięki karbonowi, czyli węglowi, no więc po prostu jakaś 

hipokryzja w tym wszystkim jest, co również nie ułatwia pracy systemom ciepłownictwa. I taka 

moja uwaga, prośba, sugestia. Pan Prezes ma dokumentację dotyczącą instalacji tej 

energetycznej. Wiem, że jest problem z kasą. Nie ma takich obecnie dedykowanych środków 

cały czas. Możliwe, że coś się uda, ale jeżeli będzie taka potrzeba, uważam i to w szczególności 

kieruję w stosunku tych radnych, gdzie mieszkają w terenach, gdzie są ciepłociągi, bo system 

instalacji na pewno wpłynie na koszty, koszty zaopatrzenia w ciepło. Jeżeli ten mechanizm tych 

ETS-ów, tych innych mechanizmów będzie tak dalej postępował, te koszty będą drożały. Ta 

instalacja może bardzo mocno wpłynąć na dalsze koszty utrzymania nas po prostu, czyli na 

nasze wydatki. Ona może nie ograniczyć tych kosztów, które dzisiaj mamy, ale w jakiś sposób 

wpłynie na ich wzrost przyszłościowy, co jest bardzo ważne. Także uważam, że wsparcie z 

budżetu miasta, danie gwarancji, dla tego typu działanie jest wszech miar potrzebne. Ja 

uważam, że to ma charakter nawet strategiczny dla naszego miasta. Wiem, że w jakiś sposób 

to zblokuje inne działania, ale nieraz to trzeba, bo inaczej możemy naprawdę obudzić się, 

mówiąc ładnie, nie tam gdzie potrzeba, nie w tym miejscu.  

Jeszcze takie rzeczy mniejsze, drobniejsze. Chodzi o sprawy związane z budowami 

dróg. Te ostatnie lata Polski Ład, przekształcenie miasta jeśli chodzi o ilość dróg, w ogóle dróg 

w sensie znaczenia, że one są w bardzo dobrym stanie w stosunku do tego co było, to jest 

normalnie przejście jak gdyby z innego, innego wieku. Mamy praktycznie większość już, 

zdecydowana większość, 90% więcej chyba nawet już dróg, które są asfaltowe i w bardzo 

dobrym stanie, ale jeszcze są takie małe dróżki tu i tam, które wymagają działania i tutaj bardzo 

proszę Panie Burmistrzu i Rado też żebyśmy się nad tym pochylili. Również jest temat 

kanalizacji i są jeszcze obszary, gdzie nie ma tej kanalizacji na terenie miasta. Ja wiem, że tam 

są kolizje, przeważnie z drogami powiatowymi, wojewódzkimi, krajowymi i tutaj, jak dzisiaj 

Pan Prezes mówił, to podnosi koszty, bo ci gestorzy nie są w tym temacie zbyt wyrozumiali.  

 No i ostatnia rzecz, bezpieczeństwo, o którym niedawno dyskutowaliśmy. W ubiegłym 

roku to bezpieczeństwo było również tematem, wiele rzeczy zostało zrobione, choćby i te drogi, 

bo to jest charakter bezpieczeństwa. Ale ja uważam, że żadne spowalniacze nie zastąpią 

zdrowego rozsądku. Zdrowy rozsądek przede wszystkim u ludzi powinien decydować. A to 

wszystko, które zostało zrobione i będzie robione, ta infrastruktura tylko to wspomoże. Także 

z mojej strony to tyle. Uważam, że budżet, nie budżet tylko, prace te, które zostały zrealizowane 

w 2024 roku są wzorcowe. I ja jestem z tego bardzo zadowolony. Myślę, że większość, albo 

może i nawet wszyscy radni również. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Jeszcze Panie Prezesie, wracając do tego 

DPS-u, działka jest. Problem Pan Grzegorz rozwiązał. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, bardzo 

dziękuję tu Panu Radnemu Grzegorzowi Koszczce za ciepłe słowa, ale to, do czego też 

chciałbym się odnieść, to rzeczywiście może nieprzerażające dla mnie, ale bardzo duży 

niepokój budzące, to jest to, co Pan Radny powiedział, że i to kieruję, bo większość, może nie 

większość, ale dużo jest na tej Sali nauczycieli i to, co się dzieje teraz, jeżeli chodzi o 

demografię, to jest bardzo niepokojące, bo będzie się wiązało rzeczywiście Ja już od kilku lat 
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śledzę liczbę urodzeń i liczbę zgonów. To jest więcej niż dwa razy więcej ludzi umiera w 

mieście Lipnie niż się rodzi. I to się będzie wiązało też później z funkcjonowaniem szkół, bo 

utrzymywanie później samych tylko budynków albo budynków niepełnych będzie się wiązało 

naprawdę z dużymi nakładami, z dużymi kosztami. Co z tego, że mamy 10 przedszkoli w 

Lipnie?  

Chcę jeszcze tu przed kamerami zapewnić, że moje dwa przedszkola są najlepsze, 

publiczne i nie ma wątpliwości, ale tych dzieci jest coraz mniej. To budzi naprawdę bardzo 

duży niepokój, jeżeli, bo w perspektywie i to niedalekiej perspektywie, bo w perspektywie już 

za 4-5 lat będzie to wyglądało tak, jak my zamiast zastanawiać się, że mamy nadmiar dzieci, 

bo mamy 10 przedszkolu i żeby budować kolejną szkołę, to my się zastanawiamy, przepraszam, 

bo to też było moim punktem wyborczym, budowa na przykład domu spokojnej starości.  

Ja mówię z całym szacunkiem, ale powinniśmy rozmawiać o rozwoju, mówiąc o 

rozwoju, powinniśmy o młodzieży, o dzieciach rozmawiać też. Tutaj otworzymy, na pewno 

otworzymy, tak jak Państwo dzisiaj bardzo dziękuję za przyjęcie tej uchwały, otworzymy już 

taką namiastkę tego domu spokojnej starości tutaj w dawnym budynku Bramedu. Ale to mówię, 

to chyba nie tędy powinniśmy rzeczywiście. Tyle tylko, że szczerze mówiąc, my o tym 

rozmawiamy, to od nas nie zależy. Ale ta sprawa tak wygląda i myślę, że będziemy musieli się 

naprawdę głęboko pochylić nad tą sprawą i to nie za 2 lata, za 3, tylko będziemy musieli się 

pochylić już niedługo nad tym, co będziemy, jak będziemy, jak mają funkcjonować szkoły w 

mieście Lipnie.  

To jest bardzo istotny temat, tym bardziej, że doskonale Państwo powinni wiedzieć, my 

nie mamy, dzisiaj w raporcie niczego nie było, nie było na przykład pracy, ogromnej pracy 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, gdzie nie oceniamy tutaj w raporcie o stanie miasta, 

ale to jest ogromna praca, którą wykonuje Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. I to jest 1/3 

budżetu i jedna, nawet więcej niż 1/3 budżetu, to jest oświata. Jeżeli rzeczywiście nie będziemy 

o tym rozmawiać, to my, pomimo, że się bardzo cieszę, że za chwilę staniemy przed 

historycznym, bo jeszcze chyba nigdy nie było tak, żeby miasto Lipno nie miało żadnego, 

żadnych zobowiązań, żadnego długu. No chyba, że ZUS-u nie zapłacimy, Pani Skarbnik. Ale 

mówię, to będzie historyczna naprawdę data, kiedy zapłacimy w miesiącu czerwcu tę ostatnią 

transzę i niektórzy z Państwa są pierwszą kadencję, niektórzy ze mną już trzecią kadencję, 

Zbyszek Janiszewski jest 3 chyba kadencję, Grzegorz też, prawda? Pozostali, Kamil 

Komorowski, o dokładnie, ale mówię, ale praktycznie całe 11, 10 lat pracowaliśmy na to, żeby 

rzeczywiście pospłacać wszystkie zobowiązania, wszystkie zadłużenia miasta Lipna i za 

chwilę, za chwilę to się stanie faktem. Także tutaj chciałbym powiedzieć, że rzeczywiście, że 

będziemy musieli się głęboko pochylić nad tym, żeby, żeby rozwiązać, żeby rozwiązać problem 

oświaty.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński - Szanowni 

Państwo, Panie Przewodniczący, Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni, no bo tak troszeczkę 

zostałem wołany przez Pana Radnego, w związku z tym nie wypada, żebym się nie odezwał. Ja 

powiem w ten sposób, że też takie zarządzanie strategiczne i w ogóle strategia przedsiębiorstwa 

moja i tutaj Pana Burmistrza, bo wszystko to jest uzgadniane oczywiście z właścicielem, 

którego reprezentuje Pan Burmistrz. Jest taka, aby spółka stabilnie była w stanie wykonywać 
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swoje zadania, a jednocześnie mieć plany i robić inwestycje, mogła robić inwestycje 

strategiczne, takie, które są pokoleniowe.  

I niektóre z tych inwestycji nam się udało zrobić, na przykład, już ja nie mówię o 

nowych inwestycjach jak NCL, czy takich nowych, które są powiedzmy innowacyjne, ale te, 

które, które na przykład od 50 lat nie były stacja uzdatniania wody, nie była modernizowana, a 

my w ciągu ostatnich powiedzmy, no teraz 7, ale tak naprawdę w przedziale 5 lat 

zmodernizowaliśmy dwie stacje uzdatniania wody, zmodernizowaliśmy, pobudowaliśmy nową 

przy Placu 11 listopada, tak, jest nowa stacja i zmodernizowaliśmy, a praktycznie 

wybudowaliśmy nową, bo zostały, tak, zostały tylko mury i tam ponad 5.000.000,00 złotych. I 

to są takie właśnie strategiczne inwestycje.  

Następną strategiczną inwestycją jest instalacja modernizacji, modernizacja właśnie 

kotłowni, instalacja energetyczna, której wartość szacujemy na ponad 100.000.000,00 złotych. 

W tej chwili już przetarg jest ogłoszony na taką instalację. Dopinamy, tak jak Pan tutaj Państwo 

wiecie i mówimy na komisji, dopinamy finansowanie. Mam nadzieję, że to finansowanie się 

uda dopiąć bez poręczenia miasta, a jak to będzie niezbędne, no to będę pukał, ale zobaczymy 

jak to będzie. Ale staram się zrobić, żeby to nie obciążać miasta, bo wiem i jestem świadomy, 

miasto też będzie chciało robić pewne inwestycje i to może mocno osłabić możliwości miasta. 

W związku z tym nie chcielibyśmy jako przedsiębiorstwo osłabiać możliwości miasta w tych 

sferach innych, które są. I to jest, i robimy po kolei. 

I ja powiem szczerze, jak Pan Burmistrz w poprzedniej kadencji do swojego programu 

wpisał ten DPS, to ja to mocno przeanalizowałem. Ja bardzo mocno to przeanalizowałem, nie 

jestem na bieżąco, bo to było ponad 5 lat temu, ale już wtedy dotarłem do takiego raportu 

demograficznego, który dokładnie pokazywał to, co się stało, a nawet i ten raport, do którego 

dotarłem, nie pamiętam źródła, ale prawdopodobnie Ministerstwo tutaj, Ministerstwo 

zajmujące pracę i polityki społecznej zdaje się, był taki raport, w którym na regiony też było 

podzielone, czyli nasz region, jak to się będzie odbywało, jak będzie demografia wyglądała. I 

powiem szczerze, to wygląda dokładnie tak, jak w tym raporcie przewidziano, jakie będą 

trendy, a obawiam się, że nawet chyba oni byli bardziej optymistyczni od tego, co się dzieje 

teraz. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Czyli przyszłością narodu są DPS-y. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński - W związku z 

tym, Szanowni Państwo, będziemy się starzeć, I niestety zupełnie inaczej podchodzi młode 

pokolenie do tego, jak się opiekować rodzicami, a po drugie nie stać nas na to, czy nie stać tego 

młodego pokolenia będzie, żeby się zwolnić z pracy i opiekować się rodzicami. W związku z 

tym to inaczej wygląda niż my się opiekujemy naszymi rodzicami czy nasi rodzice jeszcze 

naszymi dziadkami, dlatego że, no bo to przeważnie było tak, że ktoś rezygnował z pracy, 

opiekował się tą osobą. My po prostu nie będziemy nas na to stać, dlatego że nie będzie rąk do 

pracy, bo ta demografia tych młodych jest taka jaka jest.  

W związku z tym tutaj Pan Radny zauważył, że po prostu, no tak Pan Burmistrz teraz 

powiedział, że naprawdę nie będzie innej możliwości, aby takie domy powstawały. One są 

komercyjne, ale za chwilę podejrzewam, że nawet może ustawowo do misji samorządów i tak 

dalej dostaną dopisane tak jak zaopatrzenie miasta w ciepło, jak gospodarka wodno-
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kanalizacyjna, czy gospodarka odpadami, być może zostanie dopisana gospodarka, znaczy 

gospodarka, trudno powiedzieć gospodarka, bo to jest opieka osobami starszymi poprzez 

tworzenie dziennego i stałego pobytu dla tych osób. W związku z tym to są takie bardzo rzeczy, 

które jak słusznie widzimy, bo to wszystko jest z tą demografią niestety związane, ale tutaj no 

żeby ktoś pracował i nie opiekował się, no musi gdzieś tą osobę albo na dzień, albo umieścić. 

Co w tej chwili już nie jest też tak mentalnie, bo to trzeba się przełamać mentalnie, żeby kogoś 

oddać swojego członka rodziny. Moja żona zawsze, ja mówię zawsze, żebym jej oddała w razie 

czego. Ona mówi, żebym jej nie oddawał i teraz mamy tutaj taki dysonans. Ale, to jest, to jest 

taka sytuacja.  

Ja powiem w ten sposób, Panie Radny. Te strategiczne rzeczy robimy po kolei. Zrobimy 

tą instalację termiczną i ja nie mówię nie co później. To jest misja Pana, tak naprawdę Pan 

Burmistrz kreuje, bo Pan Burmistrz mi nakaże robienie pewnych rzeczy i do tego się, 

oczywiście mogę się poddać i poddać do tej misji i powiedzieć, że nie dam rady, albo „wziąć 

na klatę”, no tak to wygląda, tylko że no teraz, no musimy najpierw swoje rzeczy robić, tak, bo 

jak naraz się teraz weźmiemy, to nie zrobimy ani jednego, ani drugiego. Także no musimy, 

Szanowni Państwo, zrobić, a jeżeli to zrobimy, celem, celem tam jest, jednym z naszych 

ważniejszych celów jest tanie ciepło dla mieszkańców, tak? I tu jest, to jest priorytet i to jest 

dla nas strategiczne. I to musimy robić. Za chwilę do tego DPS-u nie będzie ciepła, jak nie 

zrobimy tego, w związku z tym. Musimy też to robić. Podłączamy, tak jak mówię, ponad 400 

nieuchronności i musimy mieć rezerwy. Jak Państwo już wiedzą, mówiłem na komisjach, gaz 

już nie jest paliwem odnawialnym, mamy instalację gazową, ale jeszcze raz to powtórzę, bo 

mówiłem, no zostanie przy węglu i trwanie na razie przy tym węglu też było dobre dla 

mieszkańców, dlatego że nawet jak tarcza była, no to Państwu mówiłem, jak tarcza, to 

mieszkańcy płacili 103,00 zł za gigadżula, tarcza dla gazu była 150,00 złotych za gigadżula, w 

związku z tym 50% już się nie rozwinęło. To była ochrona, czyli mieszkańcy by 1/3 więcej 

płacili za ciepło, jeżeli byśmy mieli instalację gazową, do których oczywiście wszyscy 

namawiali wiele lat, bo to by miało być paliwo odnawialne i nawet Unia Europejska i tak dalej. 

W związku z tym bardzo trzeba naprawdę czujnie analizować i brać pod uwagę i Pan Burmistrz 

nas pilnuje, bo ja mam różne pomysły. Ale Pan Burmistrz zawsze dba o to, aby to było dla 

mieszkańców z korzyścią. No bo spółka jest spółką miejską i dla kogo mają być korzyści. 

Przecież które te korzyści mają być dla mieszkańców, dla miasta. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Ja teraz Panie Prezesie żałuję, że ja powiedziałem, 

że nie mam żadnego długu, bo Pan Prezes działa w myśl zasady. Powiedz ile masz pieniędzy, 

a ja je zagospodaruję. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński - Powiem 

szczerze, tak mam w domu też, także. że żona ciągle mówi, że nie ma pieniędzy. Jeszcze 

kanalizacja, przepraszam, bo zapisałem sobie. Szanowni Państwo, dlatego mówię po kolei, tak. 

Następną strategiczną, może udałoby się ten DPS wsunąć po tej instalacji energetycznej, no i, 

a później będzie przebudowa, to już mówiłem dzisiaj wcześniej, naszej oczyszczalni ścieków, 

to też wszystko jest związane ze ściekami przemysłowymi, które dostarczają nam firmy tutaj 

spożywcze, które bardzo duży udział mają tych ścieków, na tą chwilę tu się dogadujemy i te 

ścieki płyną do nas, bo gdyby oni na przykład wybudowali sobie oczyszczalnię, no to ta nasza 
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oczyszczalnia na następną dekadę spokojnie nam starczy. Przy drobnych remontach nie 

będziemy musieli budować. Jeżeli oni będą, no to będziemy musieli to troszeczkę wcześniej 

planować. Ale jeżeli chodzi o kanalizację, to przeznaczamy między 700.000,00 zł a 

1.000.000,00 zł co roku, na budowę sieci wodnej i modernizacji sieci wodno-kanalizacyjnych 

i to się potwierdza z tymi ilościami i wartościami, które Państwu pokazałem. I to robimy, i to 

robimy taki krok po kroku, ale no bardzo duże problemy mamy i często nawet się nie 

dogadujemy, bo są blokowane, to samo jest z sieciami ciepłowniczymi, bo mieszkańcy blokują 

nam, bo nie chcą, albo chcą tak astronomiczne kwoty przejście przez ich grunt, że pewne rzeczy 

są niemożliwe. 

Podobnie jest z zarządcami dróg, no bo nie chcą mieć tam rozkopanej tej drogi i tak 

dalej. A my nie jesteśmy w stanie, bo to by kosztowało niesamowite pieniądze, jeżeli byśmy 

mieli odtworzyć do stanu asfalt i tak dalej. Także my korzystamy, jakie są te remonty. W 

związku z tym, no to robimy i mam świadomość taką i to nawet na ostatnim wystąpieniu 

jesiennym to powtarzałem, poddawałem tam procentowe ilości, ale jest tam jeszcze sporo do 

zrobienia i na pewno to mamy na uwadze i będziemy to robić. Nie przedłużam to na tyle, chyba 

że jeszcze będą pytania. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Ja tylko dwa słowa, dziękuję za zainteresowanie, bardzo się cieszę, 

że Pan Prezes ten temat podjął, a z drugiej strony uważam, że komercja nie jest niczym złym, 

jest rzeczą bardzo dobrą, ponieważ jeżeli ktoś za coś płaci, to inaczej do tego podchodzi, inaczej 

szanuje to. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński - Powiem jeszcze 

tyle, że tak jak o tej misji, bo komercja komercją, ale jak mamy misję, to spółka też troszeczkę 

inaczej podchodzi i może dokonać pewnych inwestycji, działań, które powiedzmy, by takie 

przedsiębiorstwo typowo komercyjne nie zrobiło. W związku z tym, no tutaj jeżeli będzie taka 

potrzeba i ta komisja będzie na nas nałożona, no to będziemy się zastanawiali, ale musimy 

najpierw robić po kolei krok po kroku te rzeczy, które są niezbędne, które są kluczowe i które 

nam pozwolą nawet powiem tak, że one pozwolą nam finansowo później z czasem zrobić takie 

rzeczy, czy podejmować następne wyzwania, bo jak Państwo widzą, to ten rozwój 

przedsiębiorstwa jest równoległy z rozwojem ekonomicznym spółki, tak. Bo kiedyś robiliśmy 

inwestycje z rzędu 300.000,00 złotych rocznie, tak jak Państwo widzieli, tu teraz własnych 

środków 4.800.000,00 zł czyli prawie 5.000.000,00 zł inwestycji rocznie z własnych środków, 

gdzie jeszcze dodatkowo spłacamy na za około, tam mamy rad kredytów pożyczek, 

1.800.000,00 zł około co roku spłacamy. W związku z tym ten potencjał przedsiębiorstwa nie 

jest zły, a jak będziemy jeszcze się rozwijać dalej, no to będzie jeszcze większy, czyli tak krok 

po kroku będziemy mieli szansę na to, żeby dużo rzeczy wykonywać. A wtedy no Państwo będą 

korelowali z Panem Burmistrzem, co to ma być.  

 

Radna Anna Domeradzka - Nawiązując właśnie do tych rozmów, jakie tu prowadzimy w tej 

chwili, to ja powiem, że czasami rozmawiam z seniorami, ja też już nim jestem, że te panie czy 

panowie jak mieszkają pojedynczo w własnym domu, jest im naprawdę trudno ten dom 

utrzymać i chętnie by oddali to co mają, tą swoją posiadłość w zamian za takie mieszkanie 

wspólne gdzieś razem z seniorzy, by chcieli pomieszkać. I chętnie, to znaczy widzę takie osoby, 
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które mówią na ten temat. Więc to jest temat, który naprawdę, nad którym warto się pochylić i 

w przyszłości, ja nie mówię, że to musi być już, tylko nad tym należałoby się zastanowić, 

ponieważ wiele jest osób samotnych, które chętnie by oddały swoje mieszkanie za to posiadanie 

mieszkania wspólnie, gdzieś razem.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński - Szanowni 

Państwo, znaczy bardzo ostrożnie apeluję do seniorów, żeby rozważnie robili takie rzeczy. To 

po pierwsze. Ale po drugie, jeżeli taki, ja nie wiem, nie znam sytuacji prawnej, jak to można 

zrobić, ale jeżeli to by była spółka, że tak powiem samorządowa i organ taki zaufania 

publicznego, którym myślę, że w rękach miasta byłoby to pewnie byłoby bezpieczniej z tego 

zrobić, pewnie tak myślę sobie, ale jeszcze raz apeluję do seniorów, aby ostrożnie, z takimi 

decyzjami, bo to różnie bywa. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Jerzy Ożdżyński - Ja tutaj z takim do Państwa też wnioskiem, że tutaj cały czas ta 

demografia. Chciałbym tu uspokoić społeczeństwo lipnowskie, że to nie jest tylko w Lipnie, 

proszę Państwa. Ten trend ma ogólnopolski. No to nie tylko w Lipnie. Tu sobie mieszkańcy 

Lipno pomyślą, że może co tu się dzieje w tym Lipnie, że to społeczeństwo się starzeje, coraz 

mi urodzin, ale proszę Państwa, proszę mi wierzyć, to jest trend ogólnokrajowy. Także tutaj 

proszę o spokój mieszkańców Lipna, żeby nie wzięli sobie za bardzo do serca tego. A jeśli 

chodzi o mieszkania, to mamy tutaj takich specjalistów, gdzie tam wirtuują w tych 

mieszkaniach komunalnych. Także można się zgłosić tu ten apel do Pani Domeradzkiej radnej. 

Są tacy ludzie, którzy tym się parają. 

 

Radny Grzegorz Koszczka -  Radny Ożdżyński najwyraźniej mnie nie zrozumiał, mi nie 

chodziło o dołowanie miasta Lipna i mieszkańców, tylko zwrócenie uwagi na problem, na 

problem, którym się musimy zderzyć, a nie po prostu wstawiania miasta Lipna w bardzo złym 

świetle. A takie musiałbym sobie przypuszczać, bo jak powiedziałem miasto się rozwija bardzo 

dynamicznie, ale potykamy na problem demograficzny i on po prostu nie jest zależny od nas i 

musimy z nim się zmierzyć.  

 

Radny Jerzy Ożdżyński - Ale Panie Radny, ja nie mówiłem, że tu jest problem Lipna albo coś, 

tylko to jest problem ogólnokrajowy, tak? Ja to tylko uspokajam społeczeństwo lipnowskie, 

żeby nie brali tego za bardzo pod uwagę. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – zamknął debatę nad Raportem. 

 

Ad. pkt 3-b 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XIII/84/2025 

jak w załączniku nr 12 

 

Ad. pkt. 4 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2024 rok wraz                                           

z informacją o stanie mienia Miasta. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – poinformował radnych iż wszystkie 

dokumenty zostały przesłane elektronicznie, radni mogli się z nimi zapoznać i są widoczne na 

tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4-a 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2024 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Miasta.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – odczytał treść uchwały Nr 14/S/2025 Składu 

Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 24 kwietnia 2025 

roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Lipno sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta. (załącznik 

nr 13). 

Ad. pkt. 4-b 

 

Uchwała Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – radna Małgorzata Bonowicz – odczytała treść uchwały 

Komisji Rewizyjnej z dnia 22 maja 2025 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipna za 2024 rok. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformował o 

przekazaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w/w uchwały Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Lipnie wraz z opinią  w sprawie wykonania budżetu Miasta Lipna za 2024 rok 

celem zaopiniowania (załącznik nr 14). 
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Ad. pkt. 4-c 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej.  

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lipnie – radny Grzegorz Koszczka – odczytał 

treść uchwały Nr 12/Kr/2025 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 23 maja 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lipnie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Lipno za 2024 rok. (załącznik nr 15). 

 

Ad. pkt. 4-d 

Dyskusja.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – otworzył dyskusję w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Miasta oraz sprawozdaniem finansowym. 

 

W związku z wyczerpaniem tematów do dyskusji – radni wypowiedzieli się i zadawali pytania 

w poprzednim punkcie, tj. debacie nad Raportem o stanie Miasta za 2024 rok – nie było 

chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący Rady zamknął pkt. 4-d, tj. dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski– zamknął dyskusję w sprawie sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta Lipna za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta oraz 

sprawozdaniem finansowym. 

Ad. pkt. 4-e 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2024 rok.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – poinformował radnych, iż treść 

sprawozdania finansowego wraz z projektem uchwały była udostępniona wcześniej, radni 

mogli się zapoznać z materiałami, które są widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad 

sesji.  

  

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2024 rok.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna 

za 2024 rok,  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  
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ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2):, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

- UCHWAŁĘ NR XIII/85/2025 

jak w załączniku nr 16 

 

Ad. pkt. 4-f 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował radnych, iż treść projektu 

uchwały była udostępniona wcześniej, radni mogli się zapoznać z materiałami, które są 

widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2):, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

- UCHWAŁĘ NR XIII/86/2025 

jak w załączniku nr 17 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Tak, ja bardzo dziękuję, jestem szczęśliwy, 

zaszczycony, wzruszony, ale, bo to jest udzielenie absolutorium dla Burmistrza miasta Lipna, 
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ale ja chciałbym tu podkreślić, bo to jest pewnie może nie jedyna, ale taka wyjątkowa zawsze 

w roku okazja, żeby podziękować wszystkim, którzy przy tym budżecie pracują. Ja chciałbym 

bardzo podziękować wszystkim dyrektorom jednostek. Nie dosyć, że mam najładniejsze 

dyrektorki, to jeszcze bardzo zdyscyplinowane. I nie mogę powiedzieć, naprawdę bym 

zgrzeszył, jeżeli bym powiedział, że ta współpraca nam się nie układa. O dyrektorach, Jacek, 

widzę, że zmartwiłeś się. Też. Nie spojrzałem na moją Dyrektorkę z miejskiej opieki pomocy 

społecznej. Ona też jest bardzo ładna. Dyrektorom też bardzo serdecznie dziękuję. 

Powiedziałem szczerze, bo dla mnie zawsze jest bardzo ważną rzeczą współpraca, która układa 

nam się bardzo dobrze.  

Chciałbym podziękować Prezesowi i wszystkim pracownikom Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych, bo doskonale zdaję sobie sprawę, ile, ile pracy wkładają w różnego rodzaju 

działalność. Tutaj, żeście Państwo mieli okazję zobaczyć w tym raporcie, ile oprócz tego, że 

wykonują na rzecz mieszkańców miasta Lipna, zaspokajają podstawowe ich potrzeby, to, to 

jeszcze to jeszcze organizują różnego rodzaju imprezy, wspierają wiele podmiotów, klubów 

sportowych, wspierają różnego rodzaju podmioty i stowarzyszenia. I tutaj, i muszę powiedzieć 

też, że dla mnie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych jest bardzo ważną spółką, bardzo ważną, 

może nie jednostką, tylko spółką komunalną, która rzeczywiście decyduje o tym, w jakim 

kierunku to miasto idzie, jak się rozwija. Panie prezesie, bardzo dziękuję. Proszę przekazać 

wszystkim pracownikom, że rzeczywiście, że ja jestem szczęśliwy, że mamy taką spółkę.  

Teraz czas na mój, tutaj kadrę kierowniczą, to bardzo serdecznie dziękuję. Zacznę od 

Sekretarza. Po lewej stronie mój Zastępca Robert, który rzeczywiście czasami mówi, że się tego 

nie da, przychodzi i mówi, da. Bardzo dziękuję. No i teraz sprawa najważniejsza, Skarbniczka. 

Mogę powiedzieć, że mam najlepszą Skarbniczkę w powiecie. Niech Pan Starosta mi 

pozazdrości takiej Skarbniczki. I powiem, nie planuję się z nią rozstawać. Bardzo dziękuję, 

Mariolka, bardzo dziękuję. Pracujemy praktycznie od samego początku ze sobą i czasami 

mamy jakieś tam złe dni, ale nie dochodzi do tego, żebyśmy się naprawdę nie zgadzali. To, co 

robimy wspólnie, dla mnie to jest naprawdę wielki zaszczyt, że ja z tobą mogę pracować. A 

powiem tak, że to jest moje kolejne, gdzie praktycznie dostaję takie pełne absolutorium, przy 

pełnej, znaczy może nie przy pełnej, bo dzisiaj nie ma pełnej Rady, ale myślę, że jakby były 

dwie osoby jeszcze, to też by podobnie głosowali jak Państwo.  

No i na koniec chciałem Państwu podziękować też, bo to wy tworzycie budżet, znaczy 

my tworzymy, wy później ten budżet zatwierdzacie i to jest na podstawie tego budżetu, który 

Państwo zatwierdzą, my pracujemy. I jeżeli byście rzeczywiście bez jakiejś odpowiedzialności 

uchwalili ten budżet taki, który by nam się nie udało wykonać, no to by tego absolutorium może 

by nie było. A tutaj wszystkim bardzo serdecznie dziękuję. Absolutorium jest, tak jak tu jest 

zapisane, dla burmistrza, ale to też Państwa ogromna zasługa. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 5 

 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Może zacznę od zaproszeń. 21 czerwca 

stowarzyszenie LIPA organizuje koncert na Łące. Chciałbym zaprosić na PUK Arenę na 

koncert i oczywiście 28 czerwca na Summer Fest. To jest nasz kolejny rok, trzeci rok z kolei 
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impreza. Te dwie rzeczywiście wpisały nam się fantastycznie w poprzednich latach i 

chciałbym, żeby w tym roku było bardzo podobnie. 

Teraz powiem jeszcze, jeżeli mówimy o komunikatach, to chciałbym tutaj poruszyć 

sprawę ulicy Sportowej, bo ona budzi bardzo dużo emocji. Dostaliśmy pismo z starostwa 

powiatowego, że wyrażają zgodę na komunalizację. Teraz czekamy tylko na to, żeby stosowny 

wpis został umieszczony w Księgach Wieczystych w sądzie naszym rejonowym i będziemy 

mogli dalej już procedować.  

Chciałbym też jeszcze podziękować, pewnie może kogoś pominę, ale tutaj akurat 

szczególnie chciałbym podziękować Szkole Podstawowej nr 2. Te przepiękne prace, które tutaj 

wiszą, to są w ich konkursu Perły i Perełki, gdzie przewodnicząca Rady Rodziców, Ania 

Janiszewska zawsze może tak nakreśliła jakiś taki kierunek chyba 2, 3 lata temu, bo to jest 

trzeci rok. I proszę zobaczyć, jak przepiękne prace to zrobiły dzieciaki ze szkoły podstawowej. 

Tutaj też chciałbym bardzo serdecznie podziękować Panu Robertowi Damskiemu, 

Komornikowi Sądowemu z Lipna. On też przy udziale właśnie, przy udziale przewodniczącej 

Rady Rodziców, on tak zachęcał, żeby coś takiego stworzyć, żeby coś takiego robić. On jest 

głównym sponsorem tych prac i bardzo serdecznie, zresztą on się bardzo angażuje w różnego 

rodzaju takie imprezy na terenie miasta Lipna. 

I co jeszcze, to co na koniec zostawię i to jest bardzo przykra rzecz, bo robimy to co 

robimy. Państwo doceniają, wiele mieszkańców z Lipna, widać to na Facebookach, na 

komunikatorach różnego rodzaju docenia,  to trudno mi, słowo wandalizm to jest takim może 

niewłaściwym jeszcze słowem, bo powinienem bardziej takiego dosadnego słowa użyć, ale to 

zrobiliśmy, zrobiliśmy, jeszcze nie jest oddany, bo park jest w trakcie przebudowy, w trakcie 

rewitalizacji, zostały ustawione na, że zabawki na tym starym placu zabaw, ja mogę powiedzieć 

z pełną odpowiedzialnością, że to są zabawki XXI wieku. Ja jeszcze takich zabawek nie 

widziałem w innych miastach. Proszę, zachęcam do tego, żeby je zobaczyć, ale to co się dzieje, 

to brakuje słów. No powiem tak, no kurczę, żeby po prostu wchodzić, niszczyć i teraz też jeden 

z mieszkańców tam ujawnił na Facebooku dziadka, który przyszedł z wnukami. Nie 

przeszkadzało, mamy zdjęcia te, które na korcie tenisowym została zniszczona ściana przez 

dzieciaków takich tam 6-7-letnich, a dziadek w ogóle nie reagował na to. Brakuje słów. 

I jeszcze o jednej rzeczy zapomniałem. Jutro 18 mamy otwarcie bieżni na Stadionie 

Miejskim w Lipnie. Tutaj Pan Dyrektor MOSiR-u na pewno będzie zapraszał, bo jutro przy 

udziale wszystkich szkół, żeby zapoznały się z tym. 

Chciałbym powiedzieć, że bardzo dziękuję za udział wszystkim, którzy byli na 

obchodach patrona miasta, świętego Antoniego na wzgórzu tutaj w Parku Miejskim. Była 

uroczystość, była poprzedzona mszą świętą, ale później był przepiękny koncert. Ci, którzy byli, 

na pewno są pod wrażeniem. Ci, co nie byli, nie żałują, bo naprawdę było bardzo fajnie. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radna Anna Domeradzka - Panie Burmistrzu ja jestem pełna uznania ale żeby nie było tak 

słodko to ja zapytam w jakim terminie czy Burmistrz już się orientuje co z tymi dalszymi 

pracami przy ulicach, o które ja bardzo proszę. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Pani Radna naprawdę obiecuje, że będziemy robić. 
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Radna Anna Domeradzka - - Powiem tak jeszcze do końca, wczoraj jechałam tą ulicą i ja już 

zapomniałam przez jakiś czas, nic nie mówiłam, ale że wczoraj jechałam tą ulicą i zobaczyłam 

ten ser szwajcarski, no przykro mi. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Pani Radna, obiecałem Pani i na pewno się z tego 

wywiążę, że będzie to zrobione. Zresztą ja powiedziałem szczerze i nie traktuję tego, że powiem 

tak najprościej, że Pani jest z mojego komitetu, bo ja będę wszystkich równo traktował i proszę 

mi wierzyć, że uda nam się na pewno zrobić tę ulicę. Uda nam się na pewno zrobić. 

 

Radna Małgorzata Bonowicz - Szanowni Państwo, ja tylko króciutki komunikat a propos 

właśnie imprezy, która ostatnio była, bo fantastyczny był koncert, przepiękna uroczystość i 

msza, która się odbyła na świeżym powietrzu. Naprawdę było bardzo, bardzo miło. I zachęcam 

mieszkańców do tego, ponieważ już niejednokrotnie o tym wspominaliśmy, wprowadzono w 

życie super inicjatywę kulturalny SMS. Korzystam i to jest taka przypominajka właśnie dzięki 

temu, że przyszedł mi SMS, to też o tym dokładnie pamiętam, bo pomimo, że informacje gdzieś 

wcześniej zdobywamy, to naprawdę fantastyczny ten SMS jest darmowy i dzięki temu właśnie 

przypominający o różnych imprezach dziejących się w Lipnie. Także zachęcam do korzystania. 

Bardzo fajne, oprócz tego, że wspomniałam już, że darmowy jest, to bardzo łatwy dostęp do 

przeprowadzenia całej procedury jest, wystarczy na stronie Urzędu Miejskiego. Bardzo łatwe 

jest, jak to wszystko zainstalować, jak to zorganizować sobie na telefon. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Panie Przewodniczący, bo ja o jednej rzeczy jeszcze 

zapomniałem, a chciałem powiedzieć, że wczoraj przy udziale Pani Minister Małgorzaty 

Baranowskiej odbyło się spotkanie w naszym lipnowskim kinie z udziałem wielu samorządów, 

bo nasze zaproszenie były rzeczywiście samorządy spoza powiatu lipnowskiego, były 

samorządy rypińskie były z Golubia Dobrzynia, z Włocławka i w spotkanie to rozmawialiśmy 

właśnie  o takiej możliwości dofinansowania, pozyskiwania nowych grantów związanych z 

usługami specjalistycznymi. Będziemy to na pewno bardzo poważnie rozważać i też będziemy 

nakreślać jakiś kierunek, który będzie rzeczywiście miał służyć, żeby po prostu, żeby w jakiś 

sposób odciążyć, bo te pieniądze, o których mówię o nowych grantach, to w jakiś sposób 

miałyby odciążyć nasz samorząd lipnowski, ale też no takie pewne możliwości, bo to, co się 

daje zaobserwować, to też to, że pomimo, że mówimy o bezrobociu, bo to bezrobocie na terenie 

miasta Lipna jest na poziomie 13%, to czego nam brakuje? Brakuje nam opiekunek, prawda 

Pani Dyrektor? Z kwalifikacjami, dokładnie. Bo mówimy, no jeżeli mówimy o opiekunkach, 

to już mówimy o opiekunkach z kwalifikacjami. I tutaj być może, że to co wczoraj żeśmy 

rozmawiali, może to będzie jakimś rozwiązaniem, chociaż trudno mi powiedzieć. Dopiero 

będziemy się do tego odnosić. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Nie widzę, to jeszcze ja kilka słów. 

Szanowni Państwo. Pan Burmistrz dzisiaj nie składał sprawozdania, więc nie miał okazji się 

pochwalić, ale my, Panie Burmistrzu, wszystko wiemy. I teraz kilka słów. 

Szanowny Panie Burmistrzu, Drogi Pawle, z ogromną radością i dumą przyjęliśmy 

wiadomość o przyznaniu Panu przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Pana Andrzeja 

Dudę Złotego Krzyża Zasługi, odznaczenia stanowiącego wyraz uznania dla wieloletniej i 
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oddanej służby publicznej na rzecz samorządu terytorialnego. Zaszczyt ten jest w pełni 

zasłużony i wynika z Pana konsekwentnego zaangażowania w sprawy lokalnej społeczności. 

Od 2002 roku nieprzerwanie działa Pan w strukturach samorządu, najpierw jako radny Rady 

Miejskiej w Lipnie IV kadencji, w latach 2002-2006, następnie V kadencji 2006-2010, a w 

kolejnych latach VI kadencji 2010-2014 także jako wiceprzewodniczący Rady. W 2014 roku 

mieszkańcy obdarzyli Pana zaufaniem, wybierając na Urząd Burmistrza Miasta Lipna, który 

nieprzerwanie i z pełnym oddaniem sprawuje Pan do dziś. W tym samym roku uzyskał Pan 

także mandat radnego powiatu lipnowskiego, z którego zrezygnował Pan, by w pełni poświęcić 

się pracy na rzecz miasta Lipna. 23 lata nieustannej pracy w samorządzie to dowód wielkiego 

oddania odpowiedzialności i skuteczności. Pańskie zaangażowanie, otwartość na dialog i 

gotowość do działania na rzecz mieszkańców stanowią dla nas wszystkich przykład prawdziwej 

służby publicznej.  

W imieniu koleżanek i kolegów radnych Rady Miejskiej w Lipnie IX kadencji 

pragniemy z całego serca pogratulować Panu tego wyjątkowego wyróżnienia. Życzymy 

dalszych sukcesów, zdrowia, niegasnącej energii i wielu pomyślnie zrealizowanych inicjatyw 

dla dobra naszej lokalnej wspólnoty. Z wyrazami szacunku i serdeczności koleżanki i koledzy 

radni Rady Miejskiej w Lipnie IX kadencji. 

Szanowni Państwo, pozwólcie, że w imieniu wszystkich radnych złożymy na ręce Pana 

Burmistrza ten list gratulacyjny i mały prezencik. Panie Burmistrzu, to do podpisywania 

samych dobrych decyzji, tak? Ale żeby nie było tak, że tylko radni słyszeli o tym wydarzeniu, 

to na ręce i Pana Burmistrza i do Urzędu Miasta wpłynęły pisma i listy gratulacyjne i poproszę 

o zapoznanie się z nimi wiceprzewodniczącego. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Mam tutaj 2 pisma i tak. Lipno, dnia 29 maja 2025 rok. Od 

Pana Piotra Bramorskiego. Pan Burmistrz miasta Lipna, Pan Paweł Banasik. Szanowny i drogi 

Panie Burmistrzu, z ogromnym zadowoleniem przyjąłem do wiadomości, że został Pan 

uhonorowany Złotym Krzyżem Zasługi. Przyznanym za zasługi w działalności na rzecz 

samorządu terytorialnego. Pragnę pogratulować tego zasłużonego wyróżnienia w tak trudnym 

temacie do działania, jakim jest sprawowanie powierzonego mandatu zaufania społecznego w 

samorządzie terytorialnym, nieprzerwanie od kilku kadencji, zawsze otwartego na wszystkie 

grupy społeczne i oparte na dialogu. Pozostaje w głębokim przeświadczeniu, że temu wyzwaniu 

sprostać może tylko Pan, jako wzorzec wszelkich cnót obywatelskich, w tym uczciwości, 

praworządności i empatii. Pozwolę sobie nadmienić, że jest to tym bardziej wskazane, miłe i 

wręcz wymagane społecznie, gdy Pana nieskazitelna postawa obywatelska zostaje zauważona 

i doceniona w dobie, gdzie wartości etyczno-moralne nie zawsze są absolutnie nadrzędne. Dla 

mnie satysfakcjonujące jest to, że pomysłodawcy, decydenci i organizatorzy tego wydarzenia 

na co dzień myślą i odczuwają tak jak ja. Do gratulacji dołączam życzenia dużo, dużo zdrowia, 

bo to ono jest podstawą wszelkich działań, wszelkiej pomyślności i najmniejszych spełnień w 

życiu osobistym. Pozostaję z przyjaźnią i należytym szacunkiem. Piotr Bramorski. 

I drugie pismo. Włocławek, dnia 6 czerwca 2025 roku, poseł na Sejm Rzeczypospolitej 

Polskiej. Szanowny Panie Burmistrzu, z prawdziwym uznaniem i satysfakcją przyjąłem 

informację o przyznaniu Panu Złotego Krzyża zasługi, prestiżowego odznaczenia nadanego 

przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w uznaniu za zasługi w działalności na rzecz 

samorządu terytorialnego. Serdecznie gratuluję tego zaszczytnego wyróżnienia, które stanowi 
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dowód wysokiej oceny pańskich dokonań oraz nieustannego zaangażowania w służbę lokalnej 

wspólnocie. Pańska praca prowadzona z należytą odpowiedzialnością, profesjonalizmem i 

troską o dobro mieszkańców Lipna zasługuje na najwyższe uznanie. Proszę przyjąć wyrazy 

głębokiego szacunku oraz życzenia dalszych sukcesów w realizacji powierzonych zadań, a 

także satysfakcji spełnienia zaszczytnej funkcji burmistrza. Z wyrazami poważania Piotr 

Kowal, poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

Radny Jerzy Ożdżyński - Ja tutaj, jak takie pismo fajne wpłynęło od posła Piotra Kowala, to ja 

również bym chciał serdecznie złożyć, też w imieniu senatora Stanisława Pawlaka, również 

podziękowania i gratulacje z tej sytuacji, która zaistniała. Wszystkiego dobrego. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Szanowni Państwo, tak jak i Burmistrz i 

Pani Skarbnik dzisiaj się cieszą z absolutorium, tak myślę, że nasze dzieci i nasza młodzież 

cieszy się, że za kilkanaście godzin pójdzie na upragnione wakacje. Chciałbym w imieniu nas 

wszystkich złożyć, wszystkim dzieciakom, całej młodzieży spokojnych, zdrowych wakacji, 

żeby na siebie uważały wszystkiego dobrego. 

 

Ad. pkt. 6 

 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokół sporządził: 


